

Bovine spongiform encephalopathy (BSE)¹

In the light of 10 human cases of a new variant of Creutzfeldt-Jakob disease reported by the United Kingdom on 20 March 1996, a WHO meeting of international experts in neurology, transmissible spongiform encephalopathies, epidemiology, veterinary science and public health is being organized on 2-3 April 1996 to review the present situation and to make further technical and public health recommendations as required. In particular, the meeting will identify those technical and scientific issues which must be addressed in developing best practices that will protect the consumer. WHO recommends that if similar disease is identified in any other countries, the national health authorities should be immediately notified. The conclusions of the meeting will be published in the WER.

¹ See No. 11, 1996, pp. 83-85.

Encéphalite spongiforme bovine (ESB)¹

Au vu de 10 cas humains d'une nouvelle forme de maladie de Creutzfeldt-Jakob signalés par le Royaume-Uni le 20 mars 1996, une réunion OMS d'experts internationaux en neurologie, encéphalopathies spongiformes transmissibles, épidémiologie, sciences vétérinaires et santé publique se tiendra les 2 et 3 avril 1996 afin d'examiner la situation actuelle et de formuler les recommandations techniques et en matière de santé publique qui s'imposent. La réunion doit identifier en particulier les questions techniques et scientifiques qui doivent être abordées afin de mettre au point les procédures les mieux à même de protéger le consommateur. L'OMS recommande que si une maladie similaire est décelée dans un pays quelconque elle soit immédiatement notifiée aux autorités sanitaires nationales. Les conclusions de la réunion seront publiées dans le REH.

¹ Voir N° 11, 1996, pp. 83-85.